
Finansudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 22. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Spørgsmål 373
I svaret på FIU alm. del - spørgsmål 268 åbner ministeren op for, at universiteterne i
stedet for en fastprismodel kan benytte OPP-modellen, hvis universiteterne kan opstille
klare funktionskrav ved udbuddet, og samtidig kan minimere behovet for ændringer under
byggeriet. Vurderer ministeren, at det i praksis er en mulighed ved de avancerede labora-
toriebygninger, som universiteterne har brug for, og er OPP-modellen en byggepraksis,
som Bygningsstyrelsen har erfaring med og kan være byggeherre og byggerådgiver for
på vegne af universiteterne ved de avancerede laboratoriebyggerier, eller kan universite-
terne få mulighed for at køre OPP-processen på egen hånd uden for SEA-ordningen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Troels.Poulsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jens Joel
formand
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